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Abstract

The article analyzes the present-day cultural processes related to the introduction of
traditional agricultural celebrations and rites in the realm of social-political life during
the last two decades. The analysis focuses on the Qorban rite which is conducted by the
Society of the Besermyan People as having an ethnic importance and associated with
agrarian cults and spring-summer celebrations of the folk calendar but attached a social-
political character. Special attention is paid to the issue of transformation of the tradition
and its adaptation to the reality and objectives of the present day. The article is based on
the author's own field data.

Keywords list (en): Besermyan, identity, celebration, agrarian rites, innovation,
transformation of tradition, contemporary social-political life

Date of publication: 01.07.2011

Citation link:

Popova E. AGRICULTURAL CELEBRATIONS OF THE SPRING-SUMMER CYCLE
IN THE PRESENT-DAY CULTURE AND SOCIAL-POLITICAL LIFE OF THE
BESERMYAN // Ethno review. – 2011. – Issue 4 C. 14-22 .
URL: https://ethnorevras.ru/s0869-54150000417-1-1-ru/?version_id=23185

http://ethnorevras.ru/


 

АГРАРНЫЕ ПРАЗДНИКИ ВЕСЕННЕ-ЛЕТНЕГО
ЦИКЛА В СОВРЕМЕННОЙ КУЛЬТУРЕ И
ОБЩЕСТВЕННО-ПОЛИТИЧЕСКОЙ ЖИЗНИ
БЕСЕРМЯН

Попова Елена Васильевна

Аннотация

Статья посвящена анализу современных культурных процессов, связанных с
введением традиционных аграрных праздников и обрядов в сферу общественно-
политической жизни последних двух десятилетий. В качестве объекта анализа
выступает обряд корбан (жертвоприношение), который проводится "Обществом
бесермянского народа" и рассматривается как этнически значимый,
ассоциирующийся с земледельческими культами и весенне-летними праздниками
народного календаря, но имеющий общественно-политический характер.
Основное внимание уделяется трансформации традиции, ее адаптации к реалиям и
задачам современности. Статья основана на полевых материалах.
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